
東華三院馬振玉紀念中學 

活動通告 151/23-24 

港專科普學生交流會 —「如何成為『雪龍號』上的極地考察隊人員」 

 

敬啟者： 
 

執行中國第 40 次南極考察任務的「雪龍 2」號已於四月八日起到訪本港，並開放給公眾登船參
觀。為了讓高中生能深入認識國家在極地科學考察的發展成就，立志成為科學家，港專學院（港專）
與清華大學蘇州汽車研究院「航天安全及人因工程聯合實驗室」以極地科學考察員為切入點，將舉辦
港專科普學生交流會—「如何成為『雪龍號』上的極地考察隊人員」，並邀請「雪龍 2」號訪港籌備委
員會主席、立法會議員馬逢國 GBS，JP 擔任主禮嘉賓，以及清華大學蘇州汽車研究院代表及國家極
地考察預備隊人員親臨，與本港學生分享如何能成為極地考察人員。屆時，交流會更會與參加者直擊
「雪龍號」的內貌，以及分享極地科學考察隊員的工作及生活狀況。活動之詳情臚列如下： 
 

日      期 ： 四月二十五日 (星期四) 

時      間 ： 下午 2:20 – 下午 5:15 

集  合  地  點 ： 本校 

解  散  地  點 ： 本校 
 

請  貴家長鼓勵及支持  貴子弟參與是次活動，並於四月二十二日(星期一)將已填妥之回條逕交
羅培嘉老師，以便統籌辦理。如有任何疑問，請致電 2443 9899與羅培嘉老師聯絡。 

 

此致 

貴家長 
 

     東華三院馬振玉紀念中學校長 
 
 
 
 
 
 
 

_________________________ 謹啟 

（陳妙霞） 

二零二四年四月十九日         

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

                                東華三院馬振玉紀念中學                  班號：________ 

活動通告 151/23-24 

港專科普學生交流會 —「如何成為『雪龍號』上的極地考察隊人員」 

 

敬覆者：本人為 _______ 班學生 ___________________ 之家長，已知悉上述通告之內容。 

 

此覆 

東華三院馬振玉紀念中學 

家長簽署:_________________ 

家長姓名:_________________ 

學生聯絡電話：________________ 

家長聯絡電話：________________ 

二零二四年      月      日 

簽妥之回條請交回羅培嘉老師 

 



TWGHs C.Y. Ma Memorial College 
Activity Circular 151/23-24 

HKCT Science Popularization Student Exchange Meeting –  
"How to Become a Polar Expedition Team Member on the " Xue Long"" 

 

19th April 2024  
 

Dear Parents 
 

The "Xue Long 2", carrying out China's 40th Antarctic expedition mission, visited Hong Kong on 8th April and 
was open to the public for boarding visits. To enable high school students to have an in-depth understanding 
of the development achievements of the country’s polar scientific expeditions and to aspire them to become 
scientists, the Hong Kong Polytechnic Institute (HKCT) and the “Aerospace Safety and Human Factors 
Engineering Joint Laboratory” have established the Polar Scientific Explorers. As a starting point, a science 
popularization student exchange meeting of HKCT - "How to become a member of the polar expedition team 
on the ‘Xue Long’" will be organised. Different guests and representatives of the National Polar Expedition 
Reserve Team will share with students how to become polar expedition personnel. Participants can also have 
a direct look at the inside of the "Xue Long" and understand the work and living conditions of the polar 
scientific expedition team members. Details of the visit are as follows: 
 
 

Date : 25th April 2024 (Thursday) 

Time : 2:20 p.m. – 5:15p.m. 

Gathering venue : School 

Dismissal venue : School 
 

Please return the signed reply slip to Mr. Law Pui Ka on 22nd April 2024 (Monday). Please feel free to contact 
Mr. Law Pui Ka on 2443 9899 if you have any questions.  
 

Yours sincerely 
 
 
 
 
Chan Miu Ha 
Principal 
 

Note: In case of any discrepancies between the Chinese and English versions of the above content, the Chinese version shall prevail. 

 


